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25. juni 2018 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om, at øge de økonomiske midler til sporten?  

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut til, at lave rammer for, at sprede og fremme 

sporten?  

3. Er Naalakkersuisut i samarbejde med Grønlands Idræts Forbund klar til, at lave en 

plan og strategi for fremme sporten, hvor alle aldersgrupper bliver tilgodeset?  

4. Har Naalakkersuisut planer om, at øge de økonomiske midler til kulturen? 

5. Er Naalakkersuisut i samarbejde med Eqqumiitsuliortut Pinngorartitsisut 

Ingerlatsisullu Kattuffiat klar til, at lave en plan og strategi for fremme kulturlivet?  

(Medlem af Inatsisartut Múte B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

De seneste dages arrangement af Det Panamerikanske Mesterskaber i håndbold her i landet, har fået 

os til, at føle, at vi er et samlet folk, fyldt os med håb og stolthed. Vi har endnu engang set hvordan 

store sportsarrangementer kan få os til, at føle os som et samlet folk til trods for vores 

forskelligheder. Det samme oplever vi også ved kulturelle arrangementer, hvor vi får åndeligt føde 

og føler sammenhold. 

 

Det er på tide, at vi øger det økonomiske midler til sportens og kulturens verden, da det skaber 

grobunden for mere sundhed, forebyggelse og kan få os, et land på vej mod mere og mere 

selvstændighed, til at føle mere sammenhold. Ved at øge de økonomiske midler til sporten og 

kulturen opnår vi, at alle uanset alder får bedre muligheder inden for disse områder. Det vil også 

være en god samfunds investering da følgerne vil være bedre forebyggelse og øget sundhed, som i 

sidste ende vil betyde mindre udgifter til det områder.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage  

 

 


